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اقتصــاد کیش - معــاون اقتصادی 
دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ 
صنعتی و ویژه اقتصــادی، از اجرای حدود 
۶۰۰ طــرح عمرانی تا ســال ۱۴۰۰ و پایان 

دولت دوازدهم در این مناطق، خبر داد. 
احمد جمالی افزود: ارزش ســرمایه 
گــذاری این طرح ها بیش از ۵۵ هزار میلیارد 
تومان است که ایجاد اشتغال ۱۰۲ هزار نفر را 

در پی خواهد داشت.
جمالی به ســرمایه گذاری در مناطق 
آزاد و ویــژه اقتصادی اشــاره کرد و گفت: 
سرمایه گذاری در این مناطق هم قطعاً متاثر 

از شاخص های کلان اقتصادی است.
وی با بیان اینکه تحریم ها و کرونا تاثیر خود را بر همه فعالیت ها در اقتصاد جهان و ایران 
گذاشته است افزود: سرمایه گذاری در مناطق آزاد در مقایسه با سال های گذشته، امیدوار کننده 

و فعالیت همانند گذشته در حال انجام است.
معاون اقتصادی دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی از 
ســرمایه گذاری داخلی بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومانی و بیش از ۲۰۰ میلیون دلاری خارجی 
در این مناطق در سال گذشته خبر داد و گفت: عمده سرمایه گذاری ها در مناطق آزاد از سوی 
بخش خصوصی انجام می شود ضمن اینکه مناطق آزاد فرصت مناسبی را برای حضور فعال 
بخش خصوصی فراهم کرده که الگوی خوبی در زمینه سرمایه گذاری، تولید و صادرات برای 

سرزمین اصلی است.
جمالی اضافه کرد: سیاست ها و برنامه هایی که در سال های گذشته برای مناطق آزاد اتخاذ 

شده اکنون به بار نشسته و هر کدام از مناطق یک کارگاه واقعی تولید و اشتغال است.
وی با اشاره به کاهش سرمایه گذاری در دو ماه فروردین و اردیبهشت امسال گفت:، اما 

بعد از این مدت، افزایش سرمایه گذاری را شاهد بودیم.
معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی به ستاد 
جهش تولید در دبیرخانه شــورای عالی مناطق آزاد اشــاره کرد و افزود: این ستاد همه مسائل 

سرمایه گذاری و تولید را رصد می کند.
جمالی افزایش ظرفیت واحد های تولیدی جدید را از برنامه های مناطق آزاد بیان کرد و 
گفت: حل مسائل و مشکلات تولیدی که فعالیت آن ها به علت مشکلاتی راکد مانده، از دیگر 

برنامه های دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد است.
وی افزود: شرکت ها یا واحد های تولیدی مناطق آزاد که فعالیتشان راکد مانده به نسبت 

سرزمین اصلی کمتر است.
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معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد  عنوان کرد:

اجرای ۶۰۰ طرح تا پایان دولت 
در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی

اقتصاد کیــش - مدیــرکل تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی منطقه جنوب 
شــرق از رفع ۸۶ مورد تداخــل مرزی در 
نواحی آبی جنوب کشور در طول شش ماهه 

اول امسال خبر داد.  
علی اصغر ترحم با بیان اینکه عمده ترین 
تداخلات مرزی در نواحی مرز آبی نزدیک به 
جزیره کیش، بندرعباس، بندر چابهار، کنارک، 
بندرجاســک و ... بود، گفت: سیگنال های 
تداخلی بیشــتر از سمت کشورهای حاشیه 
خلیج فارس مانند عمان، امارات، قطر و ...، بر 
روی تکه باندهای واگذار شده به شبکه های 
سلولی مشاهده شده است که سعی کردیم با 

هماهنگی دفتر سازمان های تخصصی بین المللی و نظارت بر طیف رگولاتوری، عواملی که باعث 
ایجاد تداخل می شود را بررسی و رفع کنیم.

 وی با اشاره به اینکه یکی از وظایف ذاتی رگولاتوری حفظ و صیانت از فضای فرکانسی 
کشور است، گفت: به همین منظور طیف های فرکانسی با استفاده از سامانه های پایش رادیویی 
شامل ایستگاه های ثابت، سیار و نیمه سیار بصورت آنلاین رصد و پایش می شود و در آخرین 
پایش رادیویی نوار مرزی به طول ۲۵۰۰ کیلومتر از مرزهای منطقه جنوب شرق با کشورهای 

حوزه خلیج فارس، پاکستان و افغانستان در طول ۱۲ روز انجام شده است.
ترحم درباره نتایج انجام پایش طیف فرکانســی عنــوان کرد: نظارت و کنترل فرکانس 
های واگذار شــده به بهره برداران بصورت کنترل از راه دور، شناســایی فرکانس های غیرمجاز 
و جلوگیری از فعالیت آنها، دســتیابی به تعداد کانال های فرکانسی مجاز و غیرمجاز و فعال و 

غیرفعال و بررسی و رفع تداخلات فرکانسی از جمله نتایج انجام پایش طیف فرکانسی است.
مدیرکل تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی منطقه جنوب شــرق پایش پوشش شبکه 
مخابرات سلولی در مرزها را یکی دیگر از وظایف رگولاتوری عنوان کرد و گفت: این مساله از 
موضوعات مهم سازمانهای قانونگذار بین المللی مانند ITU و نهادهای قانونگذار کشورهاست 
و با توجه به اینکه پوشش در مرز تنها به اپراتورهای داخلی مربوط نیست، به منظور جلوگیری از 
افت کیفیت سرویس در مرزها، تداخل مخرب و رومینگ ناخواسته برای کاربران، باید توافق و 
برنامه ریزیهای لازم میان اپراتورهای تلفن همراه کشورهای هم مرز انجام شود. ترحم عنوان کرد: 
در دسترس بودن شبکه، مهمترین شاخص کیفیت سرویس برای کاربران در مرزهاست، چرا که 
در صورت در دسترس بودن شبکه داخلی احتمال رومینگ ناخواسته برای کاربران کاهش می یابد 
و برای اطمینان از در دسترس بودن شبکه باید سطح شدت میدان ارسالی از سمت ایستگاههای 
فرستنده دو کشور هم مرز به گونه ای تنظیم شود که احتمال تداخل مخرب و رومینگ ناخواسته 
کاهش یابد. مدیرکل تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی منطقه جنوب شــرق افزود: کاربران 
شبکه های تلفن همراه در نواحی مرزی معمولاً به طور ناخواسته وارد شبکه سلولی کشورهای 

همسایه شده و به دلیل رومینگ، هزینه های زیادی را متحمل می شوند. 
علاوه بر این، در این نواحی گاهی به علت نبود پوشش دهی شبکه داخلی و سطح سیگنال 
کافی برای کاربران و یا سطح بالای سیگنال از اپراتور کشور همسایه، تلفن همراه مشترکان به 

شبکه خارجی متصل می شود و به طور غیرعمدی رومینگ رخ می دهد. 
وی گفت: مناطق نه گانه اداره کل تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، به منظور آگاهی از 
وضعیت طیف فرکانسی مورد استفاده توسط شبکه های سلولی در نواحی مرز آبی و خشکی و 
همچنین صحت سنجی رعایت تفاهم نامه های جاری از سوی کشورهای همسایه، موظفند تا 
براساس برنامه ارسالی از سوی دفتر نظارت بر طیف رگولاتوری، دو بار در سال در مناطق مرزی 

درایوتست انجام دهند که فاصله بین این دو تست نباید کمتر از چهار ماه باشد. 
بر همین اساس اداره کل تنظیم مقررات منطقه جنوب شرق درایوتست دریایی را به طول 
۱۶۲۰ کیلومتر در دو مسیر رفت و برگشت آبهای خلیج فارس و تحلیل داده ای اپراتورهای فعال 

در این محدوده انجام داده است.

مدیرکل تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی: 

سیگنال های تداخل مرزی در 
آب های جنوب کشور برطرف شد

اقتصاد کیش - معاون حقوقی و امور 
مجلس دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی گفت: لایحه مالیات بر درآمد 
فعــالان اقتصادی مناطــق آزاد برای فعالان 
اقتصادی تعیین تکلیف می کند تا بعد از ۲۰ 
سال معافیت فعالیت های تولیدی و صنعتی 
در مناطــق آزاد و جان گرفتــن آن، بتوانند 
مالیات های متعلقه را به صورت پلکانی در 

مدت ۵ سال باز پرداخت کنند. 
۳۱ شهریور ماه ســال جاری کلیات 
لایحه مالیــات بر درآمــد و دارایی فعالان 
اقتصادی در مناطــق آزاد تجاری ـ صنعتی 
پس از سا ل ها در کمیسیون اقتصادی مجلس 
تصویب شد. به گفته سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس کلیات لایحه مالیات بر درآمد و 
دارایی فعالان اقتصادی در مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی در این جلسه تصویب شد، که به موجب 
آن افراد شاغل در مناطق آزاد بعد از ۲۰ سال معافیت مالیاتی باید مالیتشان به صورت پلکانی 
طی ۵ سال افزایش ۱۲۰ درصدی پیدا کند تا به سطح پرداخت مالیات در سرزمین اصلی برسد.  
این موضوع اگرچه موجب مشخص شدن وضعیت معافیت مالیاتی شرکت ها در مناطق آزاد 
پس از 7 سال می شود اما از سویی موجبات نگرانی برخی دیگر از فعالان اقتصادی در مناطق 

آزاد را نیز فراهم آورده است.
با حسین گروسی، معاون حقوقی و امور مجلس دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد و ویژه 

اقتصادی در این خصوص گفتگویی انجام شده که می خوانید 
* لایحــه مالیات بر درآمد فعالان اقتصادی مناطق آزاد از چه زمانی مطرح 

بوده است؟ 
 ســال 7۲ که مناطق آزاد تاســیس شــد معافیت ۲۰ ساله شامل مناطق شد و امسال سال 
۹۹ است در حقیقت حدود ۳ سال است که دولت لایحه را به مجلس داده که این موضوع را 
بازنگری کنند و بتوانند به صورت پلکانی این معافیت را اعمال کنند به طوری که بعد از ۵ سال 

مناطق آزاد بتوانند مانند سرزمین اصلی فعالیت کنند و این فعالیت شامل درآمد مالیاتی شود.
*شما در دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد با این لایحه موافق هستید؟ 

بله ما با این لایحه موافقیم چرا که برای فعالان اقتصادی تعیین تکلیف می کند و بعد از ۲۰ 
سال معافیت که این فعالیت ها در مناطق آزاد جان و قدرت گرفته اند بتوانند در بحث فعالیت های 

اقتصادی آن مالیات های متعلقه را به صورت پلکانی در مدت ۵ سال باز پرداخت کنند. 
*به نظر شما فعالان اقتصادی چه نظری راجع به این لایحه خواهند داشت؟ 
شاید به نظر برسد این موضوع صرفه اقتصادی برای فعالیت تولیدی و صنعتی 

در مناطق آزاد را از بین ببرد.  
ایران کمترین مشــوق را برای فعالان اقتصادی در مناطق آزاد درنظر گرفته اســت از این 
جهت بله شاید فعالان اقتصادی چنین فکری کنند، اما از این نظر که این لایحه توانسته برای 
افراد مشــغول به فعالیت در مناطق آزاد، تعیین تکلیف کند مثبت و موثر است. اما این درست 
اســت که بســیاری از فعالان اقتصادی معتقدند ۲۰ سال معافیت برای کشوری مثل ایران کم 
اســت چون برخی از کشــور های اطراف ما مشوق های مالیاتی بیشتری نسبت به ایران دارند. 
کشور هایی مانند گرجستان، ترکیه، امارات متحده عربی و عمان مشوق های بیشتری در نظر 
گرفته اند. عمان ۳۵ سال معافیت، دبی ۵۰ سال، گرجستان ۹۰ سال و پاکستان ۲۲ سال معافیت 
در نظر گرفته اند. البته این موضوع به تصویب مجلس هم بستگی دارد و حتما افزایش معافیت ها 
مورد نظر فعالان اقتصادی است و حرفشان این است که با تمام محدودیت ها، تحریم ها، نبود 
بانک های بین المللی و آفشور، باید معافیت ها و مشوق ها از کشور های اطراف بیشتر باشد، اما 
تصمیم گیری در مورد این موضوع در ســطح دولت و مجلس اســت. اما به طور کلی در مورد 
این لایحه باید گفت قانون، ۲۰ ســال معافیت برای شــرکت های مستقر در مناطق آزاد در نظر 
گرفته اســت و خیلی از این شــرکت ها که از ابتدای تاسیس مناطق آزاد شروع به فعالیت کرده 
اند، بیش از ۲۰ سال از فعالیتشان می گذرد و برخی از این شرکت ها در سال ۹۲ زمان استفاده از 
معافیت مالی برایشان تمام شده و در این مدت بلاتکلیف بودند که این لایحه توانست تکلیف 

این شرکت ها را مشخص کند.
* ممکن است این لایحه موجب سوء استفاده عده ای از قانون معافیت های 
مالیاتی در مناطق آزاد شود؟ به این معنی که عده ای چند سال به صورت محدود 
شرکت خودشان را در مناطق آزاد راه اندازی کنند و پس از آن بعد از استفاده از 

معافیت های مالیاتی قبل از ۲۰ سال شرکت را به سرزمین اصلی ببرند؟  
زمانی که آن فعال اقتصادی به سرزمین اصلی بازگردد از همان تاریخ باید مالیات دهد و 
به این صورت نیست که شرکت را در سرزمین اصلی ثبت کند و مالیات ندهد. مناطق آزاد ما 
نوعا در مناطق محروم و مرزی واقع شــده اند. قانونگذار با این فلسفه که مشوق هایی بدهد و 
به نوعی این افراد را به این مناطق جذب کند این قانون را در نظر گرفته اســت حالا اگر کســی 
بخواهد مثلا ۱۵ سال در مناطق آزاد فعالیت کند و از معافیت استفاده کند، می تواند این کار را 

بکند ولی باید مالیات بدهد.
*این جابه جایی شرکت ها و آمد ورفت ها به ضرر مناطق آزاد نمی شود؟ 

 نه به ضرر نمی شود؛ این موضوع به انتخاب آن تولید کننده و شخصی است که فعالیت 
می کند، ولی قانونگذار فلسفه ای را در ذهن داشته و حالا این بستگی به سلیقه آن فعال اقتصادی 

دارد و می تواند وارد سرزمین اصلی شود و مطابق با آن باید فعالیت کند.

معاون حقوقی و امور مجلس دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد:

لایحه مالیات بر درآمد فعالان 
مناطق آزاد تکلیف فعالان اقتصادی 

را مشخص کرد

جزیره کیش، پیشگام در پیوستن به شبکه
 نسل پنجم

اقتصاد کیش -   بــا امضای پنج تفاهم نامه اجرایی، 
ایران به جرگه کشورهایی پیوست که در تدارک جدی برای 
بکارگیری و ورود به شبکه نسل پنجم موسوم به 5G است.

به گزارش اقتصاد  کیش، در مراســم افتتاح کاربست 
های 5G در ایران که صبح روز گذشــته  در پژوهشــگاه 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات برگزار شــد، ۵ تفاهم نامه 
با حضور مســئولان ارشــد وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، روسای دانشــگاههای شریف، تهران و شهید 
بهشــتی، معاونت علمی و فناوری، اپراتورهای همراه اول 
و ایرانســل و مسئولانن سازمان منطقه آزاد کیش به امضا 

رسید.
آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
این مراسم با بیان اینکه همه ما باید برای رسیدن به رویایی که 
در سر داریم، تلاش کنیم افزود: رسیدن به ایرانی هوشمند، 
هدف گذاری بزرگی است که علاوه بر تامین نیازهای داخل، 
ما را به صادرکننده محصولات سخت افزاری و نرم افزاری 

تبدیل می کند.
وزیر ارتباطات در ادامه بیان داشت: زمانی که اینترنت 
3G  در ایران فعال شــد، ۱۲ ســال از فعالیت نسل سوم در 
جهان می گذشــت و ما از این بابت دچار زیان و خســران 
شدیم؛ از این رو برای پیوست همزمان به شبکه نسل پنجم، 
باید از ظرفیت و همراهی همه بخش ها برخوردار شــویم. 
در عین حال در اسناد بالادستی نیز مجوزها در قالب شبکه 
ملی اطلاعات مورد تصویب قرارگفته تا مشــکلی وجود 

نداشته باشد. 
وی گفــت: با امضای تفاهم نامه های امروز ، خدمت 
رسانی 5G از امروز رسما آغاز می شود. این تفاهم نامه ها 
شامل طراحی و ایجاد پایلوت حمل و نقل هوشمند شهری 
در کیش، توسعه زیرساختهای سلامت دیجیتال و هوشمند، 
تله مدیسن در حوزه بهداشت و درمان، توسعه زیست بوم 
فناوری نسل پنجم در زمینه اینترنت اشیا و هوش مصنوعی 

و توسعه فناوری و محصولات 5G است.
وزیر ارتباطات، اجرای طرح حمل و نقل هوشــمند 
در کیش را که از زیرســاختها و ظرفیتهای بســیار خوبی 
برخوردار اســت، از جمله تفاهم نامه های مهم در حوزه 
فناوری های نو برشــمرد و ابراز امیدواری کرد با اجرای 
طرح های بزرگ و نوآورانه، ایران فردا کشوری قدرتمندتر 

از گذشته باشد.
کیش در چند قدمی تحقق شهر هوشمند

غلامحســین مظفری مدیر عامل سازمان منطقه آزاد 
کیش نیز در این خصوص گفت:مراســم انعقاد تفاهم نامه 
چهارجانبه طراحی و ایجاد پایلوت حمل و نقل هوشــمند 
شــهری در جزیره کیش، طــرح مهم  مورد اشــاره وزیر 
ارتباطات بود که بر بستر شبکه نسل پنجم و هوش مصنوعی 

و اینترنت اشیاء استوار است. 
با توجه به زیرســاخت هــای ارتباطی منطقه آزاد 
کیش و آمادگی این جزیره برای پیشگامی در پیاده سازی 
شــبکه تلفن همراه 5G و خدمــات کاربردی مرتبط با 
آن، همچنیــن به منظور اجرای رســالت معاونت علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری در توســعه فناوری های 
حوزه حمل و نقل هوشــمند و ظرفیت های پژوهشــگاه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در پشــتیبانی از تحقیق و 
توسعه فناوری نوین، این تفاهم نامه برای اجرای یکی از 
طرح های آینده نگرانه در یکی از توسعه یافته ترین نقاط 
کشــور، با توجه به توانمندی های فنی و اجرایی شرکت 

ایرانسل، منعقد شد.
وی افزود: هدف از امضا این تفاهم نامه، ایجاد پایلوت 
حمل و نقل هوشمند شهری مبتنی بر شبکه های نسل جدید 
مخابراتی و مطالعه تجربیات این پایلوت برای تســری به 
بقیه شــهرهای کشور به عنوان خدمتی بزرگ به شبکه ملی 

اطلاعات است. 
مظفری بیان داشت: امضا این تفاهم نامه مشترک فی 
مابین سازمان منطقه آزاد کیش، ستاد توسعه فناوری های 
حــوزه فضایی و حمل و نقل هوشــمند معاونت علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری، پژوهشــگاه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات و شــرکت خدمات ارتباطی ایرانسل 
با هدف ایجاد زیرســاختهای به روز و کارآمد و همچنین 
توسعه شــبکه فیبر نوری، علاوه بر تامین نیازهای کیش 
تا ۵۰ ســال اینده، به همراه سایر ظرفیت ها بستر مناسبی 
را برای پیشــگامی کیش در اجرای طرح نوگرایانه حمل 
و نقل هوشــمند ایجاد کرده است که از این جهت بسیار 

خرسندیم.
وی ضمن تشکر از وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در همراهی و مساعدت درایجاد شبکه سراسری فیبر نوری 
از طریق دریا و همچنین تعبیه کابل دریایی پشــتیبان گفت: 
این اقدامات برای بکارگیری 5G کمک بســیار مهمی بود 
و کیش در چند قدمی تحقق شــهر هوشمند با امضای پنج 
تفاهم نامه اجرایی، ایران به جرگه کشورهایی پیوست که در 
تدارک جدی برای بکارگیری و ورود به شــبکه نسل پنجم 

موسوم به  5G است.
غلامحسین مظفری مدیر عامل سازمان منطقه آزاد 
کیش در ادامه اظهار داشت: دو پروژه فیبر نوری جزیره 
کیش با هدف ایجاد زیرســاخت ها و کیفیت بخشــی 
به ارتباطات پایدار در کســب و کار ها ، بهبود شــرایط 

ارتباطی کیشوندان و تحقق ایده شهر هوشمند که بیستم 
شهریورتوســط رئیس جمهور از طریق ویدئو کنفرانس 
افتتاح شــد، طی ۲ سال گذشته در دستور کار مدیریت 
فــن آوری اطلاعات و ارتباطات ســازمان منطقه آزاد 
کیش قرار گرفت و خوشــبختانه عملیات هر دو پروژه 

به اتمام رسید.
وی با اشاره بر لزوم اهمیت پایداری ارتباطات جزیره 
کیش با ســرزمین اصلی اظهار داشت: مکاتبات و مذاکرات 
متعددی از سوی سازمان منطقه آزاد کیش با  وزیر ارتباطات 

وفناوری اطلاعات، مبنی بر ضرورت ایجاد فیبرنوری دریایی 
پشتیبان انجام شد که با مساعدت ایشان، این طرح در اولویت 
برنامه های شرکت ارتباطات زیرساخت کشور قرار گرفت 
و با اتمام این پروژه ها در بیســتم شهریور این دو طرح زیر 
ساختی به بهره برداری رسید.  وی در خصوص گام نخست 
عملیــات اجرایــی survey دریایی از جزیره کیش تا حد 
فاصل بنادر چارک – گرزه، اظهار داشت: شرکت ارتباطات 
زیرســاخت کشور با همکاری ســازمان منطقه آزاد کیش 
اجرای پروژه فیبرنوری دریایی به طول تقریبی ۲۳ کیلومتر، 

انجام شد.
مدیر عامل ســازمان منطقه آزاد کیش با بیان این که 
گام دوم اجرای طرح با هدف توســعه شــبکه فیبر نوری 
درون جزیــره و بمنظــور ارتقاء کمــی و کیفی خدمات 
ارتباطی ثابت و ســیار انجام شده اســت افزود: قرارداد 
مشــارکت در احداث و بهره بــرداری از تونل ارتباطی 
کیش؛ به روش ســاخت، بهره برداری و انتقال فی مابین 
این ســازمان و یک شرکت داخلی منعقد شد و هم اکنون 

به نتیجه رسیده است.
مظفری گفت: تمام ظرفیت همکاران سازمان منطقه 
آزاد کیش در جهت ایجاد رونق و توســعه پایدار و متوازن 
این جزیره به کار گرفته شــده اســت تا در در سطح منطقه 

الگو و پیشرو باشیم.
وی همچنین از همراهی مجموعه معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری و ستاد فناوری های فضایی 
و حمل و نقل هوشمند در پیشبرد این طرح سپاسگزاری 

کرد.
در تحقق زیست بوم فناوری

ســتار هاشــمی معاون نواوری و فناوری وزارت 
ارتباطات در این مراســم گفت: ۲ سال است که وزارت 
ارتباطات در زمینه توســعه  شــبکه نسل پنجم فعالیت 
دارد و تلاش می شــود تا همزمان با تجاری شــدن این 
محصــول در دنیا، ما نیز در این زمینه حرفی برای گفتن 

داشته باشیم.
وی با اشــاره به اتفاقات مطلوبی که در شرف وقوع 
است، گفت: بر اساس اسناد بالادستی و تکالیف قانونی، 
۱۰ درصد از ســبد اقتصاد در ایران ۱۴۰۴ باید مربوط به 
اقتصاد دیجیتال باشــد. بنابراین حرکت به سوی فناوری 
های نو و ایجاد زیست بوم در این زمینه از الزامات توسعه 

کسب و کارهای دیجیتال است.

هاشمی در خصوص شبکه 5G گفت: ما در این زمینه 
مزیت رقابتی داریم.این فناوری وابستگی کمتری به سخت 
افزار دارد و بیشــتر در حوزه فکر افزار و نرم افزار است و ما 
آن را یک کالای لوکس نمی دانیم. وزارت ارتباطات به دنبال 
بست عادلانه خدمات در تمام مناطق کشور است و 5G در 

این راستا مهم ارزیابی می شود.
رشد خدمات پزشکی در بستر وب

علیرضا زالی رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی شهید 
بهشتی نیز از وزارت ارتباطات برای مقابله با کرونا از طریق 

رصد بیماران تشکر کرد و گفت: ۵۰ هزار بیمار در تهران از 
طریق ردیابی اینترنتی شناسایی شده اند که اقدام موثری بود.
وی افزود: در حال حاضر ۱۰ درصد خدمات پزشکی 
دنیا در طریق خدمات اینترنتی انجام می شــود و این رقم تا 
ســال ۲۰۲۵ به ۲۵ درصد خواهد رســید. در این زمینه باید 

کارهای زیادی انجام شود تا از این ظرفیت بهره ببریم.
توجه بیشتر به دانشگاهها

محمود فتوحی رئیس دانشــگاه شــریف در این 
مراســم از انعقاد تفاهم نامه های تازه به عنوان گام های 
بزرگ توسعه یافتگی در حوزه ارتباطات یاد کرد و گفت: 
در سالهای اخیر توجه به مراکز علمی و دانشگاهها برای 
پاســخگویی به نیازهای نو بیشتر شده است و ما آن را به 
فال نیک می گیریم.  او با اشاره به اینکه شبکه نسل پنجم بر 
سبک زندگی مردم تاثیر خواهد گذاشت، گفت: دانشگاه 
شریف نیز به عنوان یکی از کانون های مهم علمی کشور 

در این زمینه از هرگونه همراهی دریغ نمی کند.
5G ساخت مودم

بیژن عباســی آرند مدیرعامل ایرانسل گفت: برای 
توجــه به موضوع 5G نقشــه راه تدوین کرده و برنامه 
عملیاتــی داریم. وی افزود: بزودی چند نمونه ســایت 
5G در یکی از دانشگاهها و مناطق تهران را راه اندازی 

می کنیم.
به گفته وی، با توجه به هزینه های ســنگین سرمایه 
گذاری در زمینه پیاده سازی 5G در کشور، اپرانورها باید 
با هــم همکاری کنند تا از عهده هزینه ها برایند و صرفه 

جویی هم انجام شود.
 وی از طراحی و ســاخت مودم نســل ۵ خبرداد و 
گفت: دانشــگاهها و تامین کنندگان داخل باید به سمت 
بومی ســازی و تولید این ابزارها پیش بروند و ما باید به 

توان داخلی توجه زیادی داشته باشیم.
غفلت برخی بخش ها از شبکه نسل پنجم

مهدی اخوان مدیرعامل همراه اول هم رشد ترافیک 
اینترنت توســط موبایل توسط کاربران در کشور را بسیار 
زیاد دانست و گفت: با توجه به این روند، استفاده از شبکه 
نســل پنجم در آینده لازم و ضروری است.وی پیشگامی 
وزارت ارتباطات در پیوستن به 5G را مهم ارزیابی کرد 
و گفت: مشــکل اینجاست که بخش های دیگر بیرون از 
حوزه این وزارتخانه به ویژه تولید کنندگان محتوا، هنوز 

منفعل هستند و به فکر نیفتاده اند.

آغاز به کار رسمی کاربست 5G با امضای 5 تفاهم نامه در ایران؛

اقتصاد کیش -  هفت هنرمند مجسمه ساز به نیمه راه سمپوزیوم مجسمه سازی هفت 
سنگ کیش رسیدند. 

سمپوزیوم مجسمه سازی هفت سنگ با حضور هفت هنرمند مجسمه ساز کشورمان از 
۲۵ شهریور در جزیره کیش آغاز به کار کرده است و این رویداد هنری تا ۱۵ مهر ماه ادامه دارد.

وجه تسمیه نامگذاری این سمپوزیوم به نام هفت سنگ، استفاده از هفت قطعه سنگ 
بدون استفاده بود که به سازه های هنری ارزشمند تبدیل می شوند.

شهریار رضایی، مهدی سلحشور، حسین کهفی، علی امینی فر، حمید محمد حسین، 
مرتضی شعبانی ومصطفی محسنی هنرمندان حاضر دراین سمپوزیوم هستند.

گفتنی است برگزاری کارگاه های آموزشی از برنامه های جنبی این رویداد است که 
نخستین کارگاه آموزشی ساعت ۲۱ یکشنبه ۶ مهر با موضوع مجسمه ومنظر شهری با حضور 

هنرمندان وفعالان این حوزه در خانه بومیان کیش برگزار می شود.

هفت سنگ کیش در میانه راه 

اقتصاد کیش -  به همت مدیریت بحران وپدافند غیرعامل شــرکت عمران، آب و 
خدمات کیش، افزایش ایمنی با هدف پیشگیری از وقوع حوادث، محور اصلی برنامه ریزی 

ها و فعالیت های آتش نشانان جزیره کیش است. 
اداره آتش نشانی و خدمات ایمنی جزیره کیش با سه ایستگاه آتش نشانی و ۵7 نیروی 
عملیاتی از ابتدای سال ۹۹ تا کنون اقدامات گسترده ای در زمینه پیشگیری از حوادث، اطفاء 

حریق ،ایمنی ونجات و آموزش های پیشگیرانه انجام داده است.
به گفته مسعود احمدی مدیر بحران وپدافند غیرعامل این شرکت ، طی ۶ ماهه نخست 
سال جاری ۱۸۵ مورد آتش سوزی و ۲۴۶ مورد سایر حوادث ) تصادفات، سقوط از ارتفاع، 
حادثه آسانســور، حوادث خانگی و...( در جزیره کیش اتفاق افتاده اســت که با حضور به 
موقع آتش نشانان، مهار آتش سوزی و خدمات رسانی به حادثه دیدگان انجام شده است.  
وی افزود : رویکرد این مدیریت تنها مهار آتش سوزی و امداد و نجات نیست بلکه 
پیشــگیری از بروز حوادث با افزایش ایمنی ســاختمان ها و ارتقاء فرهنگ ایمنی در بین 
شهروندان و جلب مشارکت آن ها در رعایت توصیه های ایمنی، محور اصلی فعالیت های 

این حوزه در سال جاری است.
مسعود احمدی تاکید کرد: انجام ۲۰۶ بازدید از اماکن عمومی و برگزاری حدود سه 
هزار نفر ســاعت دوره آموزشــی از اقداماتی است که با هدف ارتقاء رفتارهای پیشگیرانه 

انجام شده است.
مدیر بحران وپدافند غیرعامل شــرکت عمران، آب وخدمات کیش اظهار داشــت: 
ارائه محتوای آموزشی برای شهروندان و انتشارآن در فضای مجازی و تبلیغات محیطی از 
دیگر اقداماتی اســت که به منظور افزایش آگاهی شهروندان و پیشگیری از بروز حوادث 

وسوانح انجام شده است. 
گفتنی اســت در ســالجاری آتش ســوزی بازار پردیس یک که با تلاش های آتش 
نشــانان جزیره کیش مهار واطفاء شــد یکی از حوادث بزرگی بود که بی شــک مدیریت 
صحیح  به همراه زحمات و اقدامات ارزشمند تیم عملیاتی آتش نشانان کیش از بروز یک 

فاجعه جلوگیری کرد.

سال پرکار آتش نشانان کیش با 
محوریت پیشگیری وافزایش ایمنی


